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В статье рассматриваются правовые аспекты развития спотового рынка труда, которое вносит значительный вклад в 
распространение отношений по исполнению личного труда, имеющих трансграничный характер. Формулируются опреде-
ления понятий: гиг-занятость; спотовый рынок труда; цифровая платформа; участники спотового рынка труда (наниматель 
и нанимаемое лицо); краудворк; работа по требованию и др. Рассматриваются проблемы коллизионного регулирования 
отношений, возникающих на спотовом рынке труда. 
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The article discusses the legal aspects of the development of the spot labor market, which make a significant contribution to 
the spread of personal labor relations that have a cross-border nature. Definitions of the following concepts are formulated: gig 
employment; spot labor market; digital platform; participants in the spot labor market (employer and employed person); crowdwork; 
on-demand work, etc. The problems of conflict-of-laws regulation of relations arising in the spot labor market are considered.
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